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 رئیس جمهور وارد نیویورک شد  

فرودگاه  وارد  گذشته  شب  ایران  اسلامی  رئیس جمهوری 
نیویورک شد. رئیس جمهوری اسلامی ایران به منظور شرکت 
در هفتاد و نهمین نشست مجمع عمومی سازمان ملل متحد 
شب گذشته پیش با استقبال رئیس و جمعی از مسئولان 
نمایندگی جمهوری اسلامی در سازمان ملل، وارد نیویورک 
شد. پزشکیان با هدف شرکت و سخنرانی در هفتاد و نهمین 
نشست مجمع عمومی سازمان ملل متحد، وارد نیویورک شد 
و امروز در این نشست سخنرانی خواهد داشت و مواضع ایران 

را تشریح خواهد کرد.

آیت الله سیستانی همبستگی 

خود را با لبنانی ها اعلام کرد 

آیت الله سید علی سیستانی همبستگی خود را با لبنانی ها در 
برابر تجاوز ظالمانه رژیم صهیونیستی اعلام کرد.

عالیقدر  مرجع  سیستانی،  علی  سید  العظمی  آیت الله  دفتر 
شیعیان اعلام کرد: مرجعیت دینی همبستگی خود را با عزیزان 
لبنانی و رنج و درد بزرگ آن ها در برابر تجاوز ظالمانه اسرائیل 

ابراز می کند.
این دفتر اعلام کرد: مرجعیت دینی خواهان به کارگیری نهایت 
تلاش ها برای توقف این تجاوز وحشیانه مستمر و حمایت 
از ملت لبنان در برابر پیامدهای ویرانگر آن است و از مومنان 
می خواهد اقدمات لازم را برای کاهش رنج و مشکلات آن ها و 

تأمین نیازهای انسانی شان اتخاذ کنند.
بیانیه دفتر آیت الله سیستانی  الیوم، در  طبق گزارش بغداد 
آمده است: در این روزهای سخت که مردم بزرگوار لبنان در 
معرض تجاوز ظالمانه رژیم صهیونیستی با روش های وحشیانه  
شامل انفجار تعداد زیادی دستگاه های ارتباطی و هدف قرار 
علیه  گسترده  حملات  انجام  و  شلوغ  ساختمان های  دادن 
ده ها روستا و شهرک در جنوب و البقاع قرار دارند که منجر به 
شهادت و زخمی شدن تعداد زیادی از اعضای قهرمان مقاومت 
و غیرنظامیان بیگناه و آورگی ده ها هزار نفر شده است، مرجعیت 
عالی دینی همبستگی و همدردی خود را با عزیزان لبنانی در رنج 
و مصیبت بزرگ آن ها ابراز می کند و از خداوند قادر می خواهد از 
آن ها محافظت کند و شر و بدی اشرار را از آن ها دور کند و شهدا 

را بیامرزد و مجروحان را شفای عاجل عنایت کند.

پیام تسلیت جامعۀ مدرسین در 

پی حادثۀ معدن زغال سنگ طبس

بسم الله الرحمن الرحیم
انا لله و انا الیه راجعون

حادثه تلخ و جانکاه جانباختن جمعی از کارگران معدن در 
طبس، موجب تألم و تاثر بسیار گردید. این ضایعه مصیبت 
بار را به خانواده های جانباختگان و مردم شریف طبس تسلیت 
عرض می کنیم و از خداوند منان برای آن مرحومین رحمت و 

مغفرت و برای مصدومان شفای عاجل مسئلت داریم.
قشر کارگر از جمله اقشار بسیار زحمتکش و موثر در امر تولید و 
اقتصاد کشور هستند و این عزیزان در راه اعتلای کشور همیشه 
با جان نثاری و افتخار حضور داشته اند. امید است پیگیری ها و 
تلاش های مسئولین در رسیدگی به وضعیت این سربازان جهاد 
اقتصادی و سازندگی مرهمی بر آلام آنان باشد. جامعه مدرسین 
حوزه علمیه قم ضمن توصیه مؤکّد بر اهتمام ویژه نهادهای 
امدادی و مسئولین در رسیدگی به وضعیت مصدومان و خانواده 
هایشان، از تلاش هایی که تا کنون صورت گرفته قدردانی می کند 

و بر استمرار خدمت رسانی و پیگیری دقیق حادثه تاکید دارد.

یاد و خاطره شهدا، 
به ویژه »شهید رستم 

هادی گنبدانی« که 
31 خرداد 64 به مقام 
شامخ شهادت نائل 

گشت، گرامی باد

رویداد

آمریکا در بحبوحه تنش در شبه جزیره کره اقدام به اعزام زیردریایی اتمی »یواس اس ورمونت« به کره جنوبی کرد و این زیردریایی 
در بندر »بوسان« پهلو گرفت.

خبرگزاری یونهاپ با انتشار این خبر افزود: زیردریایی اتمی یواس اس ورمونت آمریکا پس از عملیاتی در آب های منطقه، جهت 
تامین موارد مورد نیاز، روز گذشته در بندر »بوسان« کره جنوبی در فاصله ۳۲۰ کیلومتری جنوب شرقی سئول پهلو گرفت. ورود 
زیردریایی اتمی آمریکا به بندر بوسان در بحبوحه تنش در شبه جزیره کره و پرتاب موشک های بالستیک کوتاه برد کره شمالی در 

چهارشنبه هفته گذشته )۲۸ شهریور ماه ۱۴۰۳( صورت می گیرد.

زیردریایی اتمی آمریکا در بوسان کره جنوبی پهلو گرفت

خبر اول

بین  الملل

قیمت نفت در ساعات اولیه مبادلات روز گذشته به دلیل 
نگرانی از تشدید تنش ها در خاورمیانه و تاثیر آن بر عرضه 
این محصول و انتظارات از کاهش بهره فدرال، اندکی افزایش 

یافت.
به گزارش »دنیای هوادار«، خبرگزاری رویترز نوشت: بهای نفت 
خام برنت برای تحویل در ماه نوامبر )آبان( با ۲۰ سنت یا ۰.۳ 

درصد افزایش ۷۴.۶۹ دلار در هر بشکه معامله شد.
بهای معاملات نفت خام آمریکا در معاملات آتی با ۲۲ سنت 

یا ۳.۰ درصد افزایش ۷۱.۲۲ دلار بود.
این معاملات نفتی پیشتر به دلیل حمایت از کاهش نرخ بهره 
آمریکا و کاهش عرضه این کشور پس از طوفان فرانسین 
افزایش یافته بودند. قیمت نفت در هفته گذشته برای دومین 

هفته روندی صعودی داشت.
اگرچه کاهش بهره به طور معمول فعالیت اقتصادی را رونق و 
تقاضای انرژی را افزایش می دهد اما تحلیلگران و کارشناسان 

بازار نگران تضعیف بازار کار در آمریکا هستند.
بانکداری »ای ان زد« گفت: کاهش نرخ بهره فدرال  گروه 
همزمان با امیدها به فرود نرم در اقتصاد آمریکا احساسات 
تجاری بین سرمایه گذاران را تقویت کرد. تضعیف دلار آمریکا 

نیز اشتهای سرمایه گذاران را تقویت کرد.
رویترز نوشت: »ای ان زد« همچنین درباره تنش بین رژیم 
صهیونیستی و حزب الله لبنان و احتمال گسترش درگیری ها 
به ایران به عنوان مهم ترین تولید کننده نفتی در منطقه ابراز 

نگرانی کرده است.

نمایندگان  والتز« عضو جمهوری خواه مجلس  »مایک 
آمریکا اداره تحقیقات فدرال )FBI( را متهم کرد که در 
به  سوءقصد  نخستین  مورد  در  اطلاعات  ارائه  مسیر 
جان »دونالد ترامپ« رئیس جمهوری سابق این کشور 

سنگ اندازی می کند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روزنامه واشنگتن 
تایمز، این نماینده با طرح این اتهام افزود که او اکنون 
در حال بررسی صدور احضاریه ای برای کریستوفر ری 
رئیس اف بی آی است تا به پرسش ها در این زمینه 

پاسخ دهد.

والتز دیروز یکشنبه همراه با مادلین دین عضو دموکرات 
مجلس نمایندگان که هر دو بخشی از گروه دو حزبی 
ویژه ترور در فاکس نیوز حضور پیدا کردند تا در مورد 
ایالات  ناکامی های سرویس مخفی  بر سر  تحقیقات 
سوی  از  تیراندازی  به  اقدام  از  پیشگیری  در  متحده 
متیو کروکس )جوان شلیک کننده به سمت ترامپ( در 
گردهمایی انتخاباتی ترامپ در باتلر پنسیلوانیا در ماه 

ژوئیه )تیرماه( گفت وگو کنند.
وی اضافه کرد: اف بی آی پس از شلیک گلوله به سمت 
ترامپ در ارائه اطلاعات درخواستی به گروه اقدام ویژه 

کوتاهی کرده است.
والتز در همین زمینه ادامه داد: تقریبا هیچ اطلاعاتی 
درباره کروکس ارائه نشده است. از جمله اکانت های 
رمزگذاری شده وی و نحوه یادگیری ساخت بمب های 
دست ساز که پس از آغاز تحقیقات در مورد وی در خانه 
و ماشینش پیدا شد. این سوال ها مطرح است که آیا 
کروکس با نیروهای خارجی کار می کرد؟ هیچ اطلاعاتی 
در مورد اینکه وی چگونه افراطی شده بود، در دسترس 
نیست. بنابراین اگر آقای ری آماده ارائه اطلاعات نباشد، 

ما باید وی را همین حالا احضار کنیم«.

رئیس اندیشکده صنوبر پاکستان بر لزوم بازگشت غربی ها 
به میز مذاکره با تهران و هوشیاری نسبت به توطئه رژیم 
صهیونیستی علیه جمهوری اسلامی ایران تاکید کرد و 
گفت: واشنگتن و دولت آتی آن برای اجتناب از هرگونه 

رویارویی نیازمند تعامل سازنده با ایران است.
قمر چیما روز گذشته همزمان با حضور مسعود پزشکیان 
رئیس جمهوری اسلامی ایران در نیویورک برای شرکت 
در مجمع عمومی سازمان ملل در اسلام آباد اظهار داشت: 
هرگونه عادی سازی در روابط ایران با جهان غرب از جمله 
آمریکا به سود منطقه و جهان خواهد بود لذا جبهه غرب 
باید تصمیم دقیق و منطقی یعنی گفت وگو با ایران نه 

رویارویی با آن را دنبال کنند.
وی تحریم های یکجانبه آمریکا را مشکل اصلی کشورها 
در تعاملات تجاری با ایران به ویژه مانعی در پروژه های 

اقتصادی و انرژی میان ایران و پاکستان دانست و افزود: 
ایرانیان به دنبال تعامل و گشایش در مسائل فی مابین 
هستند بنابراین از آن سو تحریم های یکجانبه نیز باید 

لغو شود.
استاد روابط بین الملل دانشگاه نومل در اسلام آباد اظهار 
داشت که دکتر پزشکیان از حمایت و اعتماد قوی مردم 
ایران برخوردار است و اکنون در جایگاهی قرار دارد که 
برای  جدید  مسیرهای  ایجاد  و  سازنده  تعامل  به  را  او 

همکاری های برد-برد در منطقه و جهان قادر می سازد.
وی گفت: سناریوهای جهانی در حال تغییر است و ما 
شاهد انتقال قدرت از غرب به شرق و ظهور بازیگران مهم 
در منطقه جهان جنوبی هستیم لذا قدرت های بزرگ نباید 
با اقدامات یکجانبه مانند تحریم ها فقط به فکر منافع 

خود باشند.

قمر چیما با هشدار نسبت به ماجراجویی هایی نتانیاهو 
و تلاش رژیم وی برای تخریب فضای صلح و تعامل بین 
ایران و غرب، تاکید کرد: غربی ها باید نسبت به اقدامات 
جنگ طلبانه نتانیاهو هوشیار باشند و اجازه ندهند تنش 

جدید در روابطشان با تهران ایجاد شود.
وی تاکید کرد: واشنگتن برای اجتناب از هرگونه رویارویی 
و تنش در منطقه نیاز به تعامل با ایران دارد و این مهم 

برای دولت جدید در آمریکا نیز اجتناب ناپذیر است.
نیز  ما  کرد:  تاکید  صنوبر  مطالعاتی  اندیشکده  رئیس 
گسترش همکاری های  خواستار  به شدت  پاکستان  در 
دوجانبه با جمهوری اسلامی ایران به ویژه تکمیل پروژه 
مشترک گازی هستیم و امیدواریم سران دو کشور در 
نیویورک دیدار کنند تا نقشه راه جدیدی برای تحکیم بیش 

از پیش روابط ایران و پاکستان ترسیم شود.

رئیس جمهوری اوکراین سفر خود به آمریکا را با بازدید از 
کارخانه تولید مهمات برای نیروهای مسلح اوکراین در 
شهر اسکرانتون ایالت پنسیلوانیا آغاز کرد و بطور همزمان 

خواستار دریافت تسلیحات بیشتر از آن کشور شد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از خبرگزاری نووستی، 
زلنسکی پس از بازدید از این کارخانه از مقامات آمریکایی 

تشکر کرد و افزود که کشورش سلاح های بیشتری نیاز دارد.
گزارش ها حاکی از آن است که منطقه اطراف این کارخانه 
نظامی روز گذشته در جریان بازدید زلنسکی توسط نیروهای 

امنیتی و پلیس کاملا در محاصره بوده است.
کارخانه اسکرانتون یکی از هفت کارخانه بزرگ تولید کننده 
این کارخانه سلاح های  آمریکا است.  تجهیزات نظامی 

جنگی هم چون گلوله های فلزی، خمپاره های بزرگ و 
گلوله های ۱۵۵ میلی متری تولید می کند.

واشنگتن پست در همین ارتباط نوشت: کارخانه مهمات 
نظامی اسکرانتون »نقطه شروع« تلاش های دولت جو 
ارسال  در  تسریع  برای  آمریکا  جمهوری  رئیس  بایدن، 

تسلیحات به اوکراین است.

تنش های منطقه و کاهش نرخ بهره آمریکا بهای نفت را افزایش داد

سنگ  اندازی اف بی آی در ارائه اطلاعات دربارۀ ترور »ترامپ«!

آمریکا نیازمند تعامل سازنده با ایران است

خواستۀ زلنسکی از کارخانۀ نظامی آمریکا چه بود؟
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دلخراش  حادثه  درپی  کرج  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
معدن زغال سنگ طبس، مسعود محمدی رئیس شورای 
اسلامی شهر کرج جان باختن تنی چند از کارگران مظلوم 
ملت  و  شهروندان  ایشان،  خانواده های  به  را  معدن  این 

شریف ایران تسلیت گفت.
کرد:  اذعان  »دنیای هوادار«، مسعود محمدی  گزارش  به 
اینکه هر ازگاهی شاهد وقوع حوادثی از این دست هستیم 

که دل هایمان را داغدار و روح و روانمان را نگران عزیزانمان 
در محیط های کاری و به ویژه کارگری-صنعتی و کارگاه  های 
عمرانی می  کند، لزوم بازنگری و اندیشیدن تمهیدات بیشتر 
در حوزه امنیت کارگاهی را بیش از پیش برایمان گوشزد 
می  نماید تا در آینده کمتر شاهد وقوع چنین حوادت تلخی 

در سطح جامعه باشیم.
اعلام همدردی  کرج ضمن  اسلامی شهر  رئیس شورای 
کرجی  شهروندان  از  درگذشتگان،  بازماندگان  با  مجدد 
خواست برای نجات محبوسان این حادثه تالم بار و شفای 
مجروحان آن، دست به دعا و طلب رحمت از درگاه پروردگار 

بردارند.
هم  کرج  شهر  اسلامی  شورای  سخنگوی  قاسم پور  علی 
از  جمعی  باختن  جان  ضایعه  و  حادثه  این  تسلیت  با 
نماد  را  قشر  این  طبس،  سنگ  زغال  معدن  معدنکاران 
فداکاری و مظلومیت برشمرد و تاکید کرد: ایشان با تمام 
نقش ارزنده و بی بدیلی که در شکوفایی صنعت و اقتصاد 
کشور ایفا کرده و می  کنند و سهم مهمی که در این عرصه 
چنین  این  سزاوار  خانواده هایشان  نه  و  خود  نه  دارند، 

سرنوشت و مصیبت کابوس واری نباید باشد.

وی با اشاره به این حادثه و اعلان همدردی با بازماندگان 
و جامعه کارگری کشور و ملت ایران، یادآور شد: حالا که 
از  در سوگ جمعی  را  ما  دیگر  بار  یک  سرنوشت  دست 
هموطنان و عزیزانمان نشانده است باید به یاد بیاوریم که 
وقوع این دست حوادث تلخ اولین بار و آخرین بار نخواهد 
بود و همچنین محدود به حرفه معدنچیان عزیز نیز نبوده و 
نیست و بارها در همین شهر کرج همکاران به ویژه پاکبانان 
شریف در راه خدمت به شهروندان و شهر، دچار حوادث تلخ 
و جبران ناپذیر شده اند که گاه با کمی تمهیدات و رعایت 
اصول ایمنی می توانستیم شاهد این دست مصائب برای 

خانواده ها و عزیزانمان نباشیم.
و  جان  از  تر  ارزشمند  چیز  هیچ  شد:  یادآور  پور  قاسم 
سلامت انسان ها نیست و هر فرد در جایگاه هر مدیریتی 
و به ویژه مدیریت شهری می باید در تمام سطوح واشکال، 
استانداردهای امنیت شغلی و زیست شهری را برای کارکنان 

و شهروندان خود ارتقاء داده و افزایش دهند.
گفتنی است در زمان تنظیم این خبر، تعداد جانباختگان 
امکان  متاسفانه  و  کرده  عبور  نفر   51 مرز  از  حادثه  این 

افزایش این آمار بسیار زیاد است.

سردار »حمید هداوند« -فرمانده انتظامی البرز- از دستگیری سارق داخل خودرو با  ۵۰ فقره سرقت در شهرستان کرج در این استان خبر داد 
و گفت: در پی گزارش چند مورد سرقت داخل خودرو و قطعات آن در مناطق مختلف شهرستان کرج، مراتب شناسایی و دستگیری سارق 
یا سارقان در دستور کار کارآگاهان پایگاه سوم پلیس آگاهی استان قرار گرفت. با رصد تصاویر به دست آمده از دوربین های مدار بسته 
و بکارگیری شگردهای پلیسی، یک نفر متهم در این خصوص شناسایی و دستگیر شد. متهم در بازجویی های پلیسی به ۵۰ فقره سرقت 

داخل خودرو اعتراف که پس از تشکیل پرونده تحویل مرجع قضایی شد.

سارق وسایل خودروی کرج به دام افتاد

در شهر

»مسعود محمدی« در پی فاجعۀ ملی معدن طبس تأکید کرد؛

لزوم بازنگری در حوزۀ امنیت کارگاهی

از »البرز« چه  خبر؟

 

مخترع البرزی مدال نقره 
مسابقات جهانی را کسب کرد

در  شرکت  با  البرز  استان  جوان  مخترعان  از  رضایی  محمد 
کشور  در  که  مخترعان  جهانی  فدراسیون   ۲۰۲۴ مسابقات 
سوئیس برگزار شد، مدال نقره این دوره از مسابقات را به خود 

اختصاص داد.
»حسین واعظی آشتیانی« مسئول نمایندگی فدراسیون جهانی 
تایید  با  گذشته  روز  ایران  اسلامی  جمهوری  در  مخترعان 
موفقیت این مخترع البرزی اظهار کرد: »محمد رضایی« با ارائه 
طرح چادر خورشیدی امدادی به مسابقات ۲۰۲۴ فدراسیون 

مخترعان جهان مقام دوم این مسابقات را به دست آورد.
وی ادامه داد: این مسابقات به صورت برخط با حضور شمار 
زیادی از مخترعان جهان و کشورمان برگزار شد که تعدادی از 

مخترعان ایرانی در رشته های مختلف به برتری دست یافتند.
واعظی آشتیانی گفت: مسابقات مخترعان جهان ۲۴ تا ۲۶ 
مردادماه امسال در سوئیس برگزار شد که نتایج آن به تازگی 

اعلام شد.
این مخترع البرزی با ارائه طرح یخچال خورشیدی در مسابقات 
سال ۲۰۲۳ مخترعان جهان در سوئیس نیز مدال نقره کسب 

کرد.
محمدرضایی تاکنون اختراعات مختلفی از جمله کیف امدادی 
و یخچال خورشیدی را در سامانه مالکیت معنوی کشور به ثبت 

رسانده است.

در نظرآباد؛

۲ شهرک  سازی متوقف شد

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان نظرآباد گفت: با حکم قضایی ۲ 
مورد شهرک سازی مسکونی غیرمجاز در این شهرستان متوقف 

و ۲۰ هکتار زمین کشاورزی آزاد سازی شد.
»علی اکبر الماسی« روز گذشته با اعلام این خبر افزود: روند 
آباد  قاسم  روستای  در  واقع  اراضی  این  در  ساز  و  ساخت 
کوچک شهرستان نظرآباد با حکم قضایی و با حضور نمایندگان 

دستگاههای اجرایی متولی متوقف شد.
اراضی  از  کرد:  بیان  نظرآباد  شهرستان  کشاورزی  جهاد  مدیر 
کشاورزی این روستا پس از تخریب ساخت وسازها به عرضه 

کشت و کار بازگشت.
وی یاد آورشد: این شهرک سازی ها شامل ۳۳ قطعه بندی 
زمین ، ۳۳ مورد دیوار کشی به چهار هزار و۹۵۰ متر ، بنای در 
حال ساخت سه مورد به مساحت حدود ۱۷۰ مترمربع، استخر 
تفریحی ۲ مورد به مساحت تقریبی ۶۰ مترمربع، انباشت مصالح 
ساختمانی سه مورد به مساحت ۱۵۰ مترمربع ، محوطه سازی 
۱۵ مورد به مساحت تقریبی ۲ هزار و ۵۰۰ متر مربع و آلاچیق 

یک مورد به مساحت ۴۰ مترمربع بوده است .
الماسی گفت: ارزش ریالی اراضی کشاورزی آزاد شده مذکور 

۸۷۵ میلیارد ریال بوده است.

گوشه  وکنار

شهردار کرج گفت: هفته دفاع مقدس فصلِ جاویدان ایثار، 
مقاومت و آزادگی در تاریخِ زرین ایران اسلامی است.

به گزارش »دنیای هوادار«، مهرداد کیانی ضمن گرامیداشت 
فرا رسیدن هفته دفاع مقدس، این ایام را یادآور عبورِ قهرمانانه 
ملت بزرگ ایران از دلِ سهمگین ترین طوفان های زمانه 
مرواریدی درخشان  دفاع مقدس،  داشت:  اظهار  و  دانست 
در صدفِ »جمهوری اسلامی« است که انعکاسی از غرور 
انگیزترین و حماسه انگیزترین روزهای انقلاب اسلامی است.

 وی با بیان اینکه وظیفه ماست که با تکیه بر آن آرمان ها و 
ارزش های اصیل رهروِ راهِ شهیدان و جانبازانِ سرافراز باشیم 

و حماسه آفرینی ها را به سینه به سینه به نسل های امروزی 
منتقل نماییم، عنوان کرد: رزمندگان اسلامی در جبهه های نبرد 
حق علیه باطل، نه صرفأ رژیم بعثی عراق، بلکه همه زورگویان 
عالم را روسیاه نمودند، قطعأ دفاع مقدس معجزه الهی است و 

حفظ و تکریمِ آن از اوجب واجبات است.
شهردار کرج از دفاع مقدس به عنوان مکتبی انسان ساز یاد کرد 
که شهداء در آن به تدریس ایثار و فداکاری و مقاومت پرداختند 
و خود نیز در راهِ این هدف والا همچون شمعی گرد پروانه 
چرخیدند و در نهایت بزرگ ترین معجزه قرن حاضر را رقم زدند، 
چرا که بی شک رمزِ پیروزی رزمندگان اسلام در برابر دشمن 

تا بن دندان مسلح، جز ایمان و اخلاص و فداکاری شهدای 
والامقام، جانبازان و آزادگانِ سرافراز نبوده است.

کیانی در پایان ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهداء والامقام 
و ادای احترام به خانواده های معظم ایشان، خاطر نشان کرد: 
امروز که رژیم صهیونیستی دستانِ خود را به خونِ انسان های 
بی گناه آلوده نموده، بیش از هر زمانِ دیگری نیازمند آموزه 
های دفاع مقدس هستیم تا با ایستادگی و مقاومت، همانطور 
که طاغوت و در ادامه رژیم بعثی را در هم کوبیدیم، کارِ این 
غده سرطانی را نیز یکسره نموده و مردم مظلوم غزه را نجات 

بخشیم. 

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر کرج گفت: دفاع 
از کیان ایران عزیز همواره مقدس است.

به گزارش »دنیای هوادار«، حسین سعیدی سیرائی با 
اشاره به اینکه هفته دفاع مقدس یادآور رشادت  جوانان 
مخلصِ ایران اسلامی است، اظهار داشت: خون پاک 
شهدای عزیز در هشت سال جنگ تحمیلی زمینه تبدیل 

ایران به قدرت امروز را فراهم کرد. وی با بیان اینکه باید 
قدردان شهدا و خانواده شهدا باشیم، افزود: تا ابد مدیون 
این عزیزانیم. رئیس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی 
شهر کرج ادامه داد: در این ایام باید بیش از گذشته 
جویای احوال خانواده شهدا، جانبازان و ایثارگران باشیم، 
مادران و پدران و همسران سالخورده ای که عزیزان خود 

را در نبرد علیه باطل و برای حفظ میهن عزیزمان، فدا 
کردند. این مسئول با یادآوری این موضوع که دفاع از 
کیان ایران عزیز همواره مقدس است، تاکید کرد: باید 
ترویج  در جهت  گرفته  انجام  رشادت های  یادآوری  با 
فرهنگ ایثار و شهادت گام برداشت و این برای همه 

ما یک تکلیف است.

درسطوح  معلم  کمبود  استان  این  گفت:  البرز  استاندار 
مختلف ندارد و اگر مشکلی در برخی از موارد در مقطع 

متوسطه بوده به دلیل جابجایی هاست.
مجتبی عبداللهی روز گذشته در نشست خبری با بیان اینکه 
۲۵ هزار معلم شاغل و سه هزار معلم بازنشسته در استان 
البرز داریم، اظهار کرد: تمام تلاش خود را برای توجه ویژه به 

جامعه معلمان بکار بسته ایم.
وی با اشاره به حضور ۵۰۵ هزار دانش آموز درسال تحصیلی 

جدید در استان البرز، افزود: اکنون ۱۸ هزار و ۵۰۰ کلاس 
درس داریم و نیمی از مدارس ما ۲ شیفته هستند .

استاندار البرز با تاکید بر اینکه باید تلاش بیشتری برای 
برطرف کردن نیازهای استان البرز در حوزه مدارس داشته 
باشیم، اضافه کرد: ۵۷ پروژه در ماه های اخیر آماده شده 
که ۱۴مورد آن مدرسه بوده و در شهریورماه تحویل آموزش 

و پرورش شده است.
استاندار البرز با اعلام مجموع اتباع مجاز و غیرمجاز استان 

که شمار آن  ها به ۲۲۷ هزار نفر می رسد، اضافه کرد: از 
مجموع این تعداد ۴۱ هزار نفر غیرمجاز هستند.

وی گفت: سال گذشته ۴۹ هزار و ۲۲۵ تبعه خارجی در 
استان البرز جمع آوری شدند که ۱۶ هزار و ۶۸ نفر آنان 

مدرک قانونی داشتند و اقدام به ترخیص آنان شد.
به  نفر  و۱۵۷  هزار  بنابراین ۳۳  کرد:  بیان  البرز  استاندار 
کشورشان بازگشت داده شدند که پنج هزار نفر از مجموع 

این تعداد از استان  های همجوار استان البرز آمده بودند.

»شهردار کرج«: هفتۀ دفاع مقدس فصلِ جاویدان ایثار و مقاومت در تاریخ ایران اسلامی است

»حسین سعیدی سیرائی«: جان فشانی شهدا فراموش  شدنی نیست 

»استاندار«: کمبود معلم نداریم
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»پرویز خوش  کلام خسرشاهی« رئیس کل بیمه مرکزی در تشریح برنامه ها و اولویت های بیمه مرکزی گفت: اولویت اصلی 
ما در بیمه مرکزی موضوع نظارت است. رویکرد جدید ما در بیمه مرکزی افزایش رضایت مردم و جامعه به صورت معنادار به 
صنعت بیمه است. آنچه اولویت اصلی ما است مسئله نظارت است. بیمه مرکزی سه محور نظارت، توسعه و بیمه گری را بر 
عهده دارد با این حال اولویت اصلی بیمه مرکزی موضوع و محور نظارت است. یکی دیگر از برنامه های ما افزایش توانگری و 
کنترل رفتارهای شرکت های بیمه ای در بازار و صنعت بیمه است. اگر توانگری شرکت های بیمه ای افزایش یابد بدون شک 

این شرکت ها در پرداخت ها بازدهی مناسبی دارند.

شرکت های بیمه  باید پرداخت درست و به موقع داشته باشند

داستان جلد

غارها به عنوان اکوسیستم های منحصربه فرد، مکان های کلیدی 
برای تاریخ بشرند، با توجه به پایداری و ثبات شرایط، می توانند 
توسط  بهره برداری  شیوه  زمینه  در  را  ارزشمندی  اطلاعات 
پیشینیان ارائه دهند، اما امروزه به دلایل مختلف از جمله 
فعالیت های توریستی و گردشگری فراتر از ظرفیت برد غارها، 
آلودگی ها، فعالیت های معدنی و راهسازی آن را تهدید می کند.

غارها نخستین سر پناه انسان بود و اجدادمان در ابتدا برای 
در امان ماندن از انواع خطرات از جمله حمله حیوانات، گرما 
و سرما به این حفره های طبیعی پناه بردند، غارها روزگاران 
این  اکنون  رو  این  از  اند  دیده  را  پدرانمان  زندگی  ابتدایی 
حفره های سنگی روایتگر زندگی نیاکان ما هستند و با مطالعه 

حال و احوال آن می توان به روند زندگی اولیه آن  ها پی برد.
به اعتقاد کارشناسان، غارها نقش بسزایی در تامین منابع 
آب های زیر زمینی دارند، با مطالعه غارها می توانیم سطح منابع 
آب  های زیر زمینی را بسنجیم و اینکه در چه وضعیتی قرار دارند 
و در آینده به چه صورت خواهند بود، همچنین می توان فهمید 
که در آینده چه مناطقی احتمال بیشتری برای خشکسالی 
خواهند داشت، در واقع غارها شاهرگ اصلی آب رسانی زمین 

هستند پس مراقبشان باشیم.
که  هستند  حشراتی  و  حیوانات  انواع  زندگی  محل  غارها 
بودنشان نه تنها برای ادامه زندگی انسان ها مفید است بلکه 
بدون آن  ها شاید کشاورزی امکانپذیر نباشد، یکی از این گونه 
ارزشمند خفاش است، گونه های مختلف خفاش ها  های 
آفات مختلف حشرات را مصرف می کنند و این موجب رونق 
کشاورزی می شود، اما در چند سال اخیر با توجه به زیاده 
خواهی انسان و فعالیت های بی حد و حصرش در طبیعت ، 
غارها هم از گزند آسیب های بشر در امان نماندند، کار تا جایی 
پیش رفت که مسئولان محیط زیست کشور برای توجه دادن 
افکار عمومی به اهمیت حفاظت از غارها در سال ۱۳۹۲ روز 
دوم مهرماه را به عنوان روز ملی غار پاک وارد تقویم مناسبت 
های محیط زیستی سازمان حفاظت محیط زیست کردند تا 
این حفره های طبیعی بیش از پیش مورد توجه و حفاظت 

قرار گیرند.
مدیرکل دفتر موزه ملی تاریخ طبیعی و ذخایر ژنتیکی به 
مناسبت روز ملی غار پاک گفت: این رویداد در سال ۱۳۹۳ در 
تقویم مناسبت های سازمان حفاظت محیط زیست ثبت شد و 

مورد حمایت قرار گرفت.
افزود: در راستای اهداف این رویداد،  محمدرضا اشرف زاده 
در سال های گذشته، هم زمان با روز ملی غار پاک، اقدامات 
موفقیت آمیزی چون پاک سازی تعدادی از غارهای مقصد 
گردشگری کشور صورت گرفته که بازتاب خبری گسترده ای نیز 

در رسانه ها داشته است.
وی ادامه داد: انتظار می رود این مناسبت در سال جاری نیز 
مورد توجه قرار گیرد و ادارات کل حفاظت محیط زیست استان 
ها با همکاری انجمن غار و غارشناسی، علاوه بر اقدام به 
پاکسازی تعدادی از غارهای موجود در استان، به ارتقاء سطح 
آگاهی مردم، جوامع محلی و گردشگران در زمینه اهمیت تنوع 
زیستی غارها و منابع آبی آن  ها و برنامه ریزی در زمینه استفاده 
از ظرفیت حفاظت مشارکتی در حفاظت از اکوسیستم های 

حساس و مهم غارها بپردازند.
غارها  مورد  در  حفاظتی  نکات  سری  یک  به  اشاره  با  وی 
اظهارداشت: تمرکز بر استفاده از ظرفیت حفاظت مشارکتی، 

نظارت و پایش مستمر غارها به ویژه غارهای توریستی، تهیه 
و تکمیل پایگاه های داده ای و اطلاعاتی غارها، شناسایی و 
اولویت بندی غارها از نظر حفاظتی، تعیین ظرفیت برد غارهای 
توریستی، حفاظت از تنوع زیستی و فیزیکی غار و حفاظت 
از منابع آبی برخی از این نکات است که باید مورد توجه قرار 

گیرند.
مدیرکل دفتر موزه ملی تاریخ طبیعی و ذخایر ژنتیکی افزود: 
فعالیت های توریستی و گردشگری فراتر از ظرفیت برد غارها، 
فعالیت های ورزشی، آلودگی محیط زیست، توسعه مناطق 
شهری، روستایی و صنعتی، توسعه کشاورزی، احداث سدها و 
راهسازی، تخریب جنگل ها و مراتع، استخراج معادن، برداشت 
بی رویه آب های زیرزمینی، جمع آوری و تجارت غیرقانونی گونه 
های غارزی، نمونه برداری غیراصولی به منظور فعالیت های 
پژوهشی، ورود گونه های غیربومی، تخریب استالاکتیت ها و 
استالاگمیت ها و ایجاد سر و صدا از جمله مهمترین عوامل 

تخریب غارها به شمار می روند.
وی ادامه داد: امسال روز غار پاک با شعار حفاظت مشارکتی، 
کلید حفظ و احیاء غارها گرامی داشته می شود و از تمامی 
حافظان محیط زیست و دوستداران طبیعت دعوت می شود 
تا با رعایت اصول حفاظت پایدار غارها، در این رویداد مهم 

مشارکت کنند.

حفاظت و بهره برداری از غارهای کشور بر عهده سازمان 
حفاظت محیط زیست است

مدیر کل دفتر موزه ملی تاریخ طبیعی و ذخایر ژنتیکی اظهار 
داشت: حفاظت موثر از مناطق کلیدی و زیستگاه های حساس 
و شاخص نظیر بسیاری از غارها، اهمیت زیادی در تامین 
نیازهای منطقی نسل های امروز و آینده دارد، قابل اشاره است 
که تعدادی از غارهای مهم و حساس کشور در محدوده مناطق 
حفاظت شده قرار دارند، بر اساس ماده ۹ آیین نامه مدیریت، 
حفاظت و بهره برداری از غارهای کشور، مسؤولیت حفاظت از 
غارهای موجود در مناطق چهارگانه و میراث طبیعی جهانی، 
بر عهده سازمان حفاظت محیط زیست بوده و تابع قوانین و 

ضوابط حاکم بر مناطق یاد شده هستند.
شده،  حفاظت  مناطق  یا  چهارگانه  مناطق  کرد:  تاکید  وی 

برای  ابزاری ضروری  عنوان  به  شان،  اثربخشی  به  توجه  با 
حفاظت شناخته می شوند. با این حال، بسیاری از مسائل 
و چالش های آن  ها همچنان پابرجا است. مفاهیم، قوانین 
و حاکمیت پیرامون مناطق حفاظت شده نتایج زمینه های 
اجتماعی هستند، با توجه به تکامل دانش علمی، حقوق بشر و 
تقاضاهای متنوع، توسعه رویکردهای جدید برای تحقق وظایف 
آن  ها ضروری است، پژوهش های متعدد در سطح جهان، 
بر اهمیت مناطق حفاظت شده در حفاظت از تنوع زیستی 
تاکید دارند، اما این پژوهش ها در خصوص محدودیت های 
حاکم بر استراتژی های فعلی حفاظت در پاسخ به انتظارات 
بازیگران اجتماعی، نیازهای گروه های اجتماعی آسیب پذیر 
و تقاضاهای در حال تغییر هشدار می دهند بنابراین، بهبود 
مفاهیم مدیریتی و حکمرانی برای ارتقای ارتباط بین جامعه 
و طبیعت ضروری به نظر می رسد، مفهوم حفاظت مشارکتی 
به عنوان یک رویکرد ابزاری برای پیشبرد اهداف استراتژی های 

حفاظتی فراگیر و مؤثر پیشنهاد شده است.
خفاش ها نقش مهمی در سلامت اکوسیستم ها دارند

مدیرکل دفتر موزه ملی تاریخ طبیعی و ذخایر ژنتیکی ادامه داد: 
خفاش ها نقش مهمی در سلامت اکوسیستم ها دارند، امروزه 
بازسازی و احیای اکوسیستم ها به یک اولویت اصلی تبدیل 
شده است، خفاش های میوه خوار، به دلیل توانایی و پتانسیل 
آن  ها در پراکندگی طبیعی بذرها، به  عنوان عوامل بالقوه برای 
تسهیل احیا و بازسازی جنگل ها در زیستگاه های تخریب شده 

مورد مطالعه قرار گرفته اند.
وی گفت: در حالی که پایش اکوسیستم ها اهمیت ویژه ای 
در برنامه های مدیریتی دارد، پایش غارها با پیچیدگی هایی 
مواجه است. قابل توجه است، در حالی که استفاده از علومی 
نظیر سنجش از دور در پایش تغییرات اکوسیستم ها اهمیت 
زیادی دارد، اکوسیستم های زیرزمینی مانند غارها را نمی توان 
به طور مستقیم با استفاده از چنین علوم و ابزارهایی پایش کرد 
بنابراین، چالش مهمی در زمینه درک اینکه چگونه الگوهای 
تنوع زیستی در غارها ممکن است تغییر کرده باشند و چگونه 
ممکن است این الگوها به طور مؤثرتری مدیریت شوند، وجود 
دارد. لذا، برنامه ریزی های هدفمند و کارآمد در جهت پایش 

اکوسیستم های غار از اهمیت بالایی برخوردار است.

»دنیای هوادار« از شاه  راه حفظ و احیاء غارها می  گوید؛

حفاظت مشارکتی

 
پس از چین؛

ایران، دومین کشور دنیا در درمان 
کرونا از طریق پلاسمادرمانی 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی بقیه الله گفت: ایران بعد از 
چین دومین کشور دنیا در زمینه درمان بیماران مبتلا به 

کرونا از طریق پلاسما درمانی بوده است.
حسن ابوالقاسمی روز گذشته در یک نشست خبری افزود: 
دارویی نمی  برای درمان کرونا  زمانی که هیچ کس  آن 
شناخت و به بیماران فقط اکسیژن یا اقدامات حمایتی 
انجام می شد، بعد از تحقیقات کشور چین در مورد پلاسما 
درمانی و اینکه استفاده از آن می توانست بیماران را نجات 
دهد، واحدهای سیار در این دانشگاه ایجاد شد و به افرادی 
که بیش از دو هفته به کرونا مبتلا بودند پلاسما اعطا و 

تزریق شد.
وی اظهارداشت: پلاسما درمانی نتایج خوبی در روند درمان 
بیماران کرونایی داشت و بعد از ما آمریکا از این شیوه این 

درمان استفاده کرد.
وی گفت: دوران همه گیری کرونا دارای تجارب پر فراز و 
نشیبی بوده به همین منظور همایش درس آموخته های 
کرونا در پنجم و ششم مهرماه در مرکز همایش های رازی 
برگزار می شود و اساتید برجسته کشور در مورد تجربیات 
کسب شده برای مقابله با این بیماری سخنرانی خواهند 

کرد.
به گفته ابوالقاسمی، در دوران همه گیری این بیماری، 
ایران موفق به تولید ۶ واکسن شد که می توان به واکسن 
نورا از تولیدات دانشگاه علوم پزشکی بقیه الله اشاره کرد 

که یک میلیون نفر واکسینه شدند.
از  لبنان  به مردم  رژیم اسراییل  با اشاره به حملات  وی 
طریق انفجار پیچرها، اظهار داشت: ممکن است این رژیم 
غاصب حملات بیولوژیک نیز انجام دهد و داروها را آلوده 
کند که سازمان ملل باید به آن توجه کند و ضرورت دارد 

که از چنین کارهای وحشیانه جلوگیری شود.
ابوالقاسمی تاکید کرد: با توجه به این حملات ، باید دنیا 
به اقدامات تشخیصی و پیشگیری مجهز شود زیرا برخی از 
ویروس ها اکنون در جامعه بشری نیستند و ممکن است 
اسراییل از این ویروسها در آینده ای نزدیک استفاده و دنیا 
برای تهاجمات  باید فکر همه جانبه  را به آتش بکشاند 

بیولوژیک در آینده انجام دهیم .

ضرورت تزریق واکسن پنوموکوک
وی در ادامه در مورد واکسن پنوموکوک گفت: متاسفانه 
عده ای اقدام به تبلیغات دروغین در مورد عوارض واکسن 
نشود،  تزریق  کودکان  برای  آن  که  کنند  می  پنوموکوک 
در حالیکه این افراد ضدسلامت مردم هستند ، زیرا این 

واکسن از بروز عفونت در کودکان جلوگیری می کند.
غلامرضا فرنوش دبیر علمی همایش درس آموخته های 
کرونا نیز با اشاره به ارایه ۸۶۰ مقاله به این همایش گفت: 
۵۰ ایده شامل شعر، پوستر، انیمیشن و غیره نیز به این 
همایش ارسال شده و سعی داریم در مورد تجارب دوران 

همه گیری کرونا بحث و تبدیل نظر شود .
وی با اشاره به برپایی غرفه شهدا در حاشیه همایش درس 
معرفی ۳۵۰  به  غرفه  این  در  کرونا گفت:  آموخته های 
بصورت  نیز  شاخص  شهید   ۵ از  و  شده  پرداخته  شهید 

نمادین تقدیر می شود.

سلامت

کیمیا عبدالله  پور

رقیه نوری
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میراث فرهنگی
در فیروزآباد فارس؛

نقاشی های ۱۷۰۰ ساله کشف شد

فرهنگی

»اسلو، 31 اوت«، نمونه ای چشمگیر از فیلم هایی است که در آن ها 
شهر و محیط پیرامون، اگر نه بیشتر، دست کم همپای شخصیت ها 
تشخص و اهمیت می یابد. »اسلو...« که به گواهی نامش روایتگر 
زندگی مردی جوان در اسلوی نروژ طی یک شبانه روز است، با 
تصاویر آرشیوی مختلف از اسلو و گفتارهای شهروندان دربارۀ شهر 
بر روی این تصاویر آغاز می شود. فیلم بتدریج که پیش می رود، 
از محیط برای پیشبرد روایت استفاده می کند و ارزش یافتن مکان  
در حد شخصیت را می توان بوضوح مشاهده کرد. فضا از طریق 
لوکیشن هایی نظیر جنگل، رودخانه، مرکز بازپروری، خانۀ توماس، 
پارک، دفتر نشریه، کافه و رستوران، کوکتل پارتی و... پخته می شود 
و قوام می یابد؛ مکان هایی که گویی خود سرکوبگر عاطفه اند و 
به  بی اعتنایی  و  دلسردی  به سمت  را  اصلی(  آندرش)شخصیت 
همه  چیز و از جمله به زندگی سوق می دهند. آشکارشدن تدریجی 
لایه بندی کاراکترِ آندرش را در مکان های مختلف فیلم می بینیم. 
آدم هایی هم که این شخصیت طی یک شبانه روز با آن ها در این 
مکان ها برخورد و ملاقات می کند، خود با فقدان معنا در زندگی 
مواجه اند و هرکدام در برزخِ دغدغه ها و گرفتاری های خاص خود 
قرار دارند. یکی از شهروندان در ابتدای فیلم می گوید: »خود اسلو 
را زیاد به یاد ندارم؛ اما مردمش در خاطرم مانده اند.« مردمی که 
انگار مدت هاست هدفی در زندگی ندارند، شاد و عاشقانه زیستن را 
فراموش کرده اند و در بی معنایی و روزمرگی کسالت بار زندگی شان 

غرق شده اند.
فیلم »اسلو...« بلحاظ روایت داستانی و ویژگی های سبکی آشکارا 
از جنبش »دگما 95« متأثر شده است. »دگما 95« یک سبک 
سینمایی بود که در سال 1995، یعنی دقیقا صدسال پس از پیدایش 
سینما، توسط لارس فون تریر و توماس وینتربرگ و تعدادی دیگر از 
فیلم سازان دانمارکی برای دستیابی به سینمایی خالص ایجاد شد 
و بر برخی فیلم سازان جوان بویژه در اروپا تأثیر گذاشت. مانیفست 
واقع گراتر ساختنِ  در جهت هرچه  دگمایی ها  و سخت  سفت 
سینما بود؛ یعنی ممانعت از انواع تمهیدات و نورهای غیرواقعی 
و دستکاری محیط و حتی عدم استفاده از فیلترها و موسیقی. 
این فیلم ها بر آدم های واقعی هنگام زندگی روزمره و انجام کارها 
و عادت های روزانه تمرکز می کردند و برای این کار نیازی به گریم 
و چهره پردازی شخصیت ها نداشتند. البته خودِ پدیدآورندگان این 
جنبش هم به آن وفادار نماندند و گاه آثاری ساختند که بیش از 
آنکه رئالیستی باشند، پُرادا و متظاهرانه بودند. چندسال بعد نیز 
بسیاری از اصول این جنبش را نقض کردند، اما تأثیرات »دگما 
95« کماکان بر نحوۀ فیلم سازی برخی سینماگران جوان باقی ماند. 
یکی از این فیلم سازان یوآخیم تریر نروژی است؛ دانش آموختۀ 
»مدرسۀ ملی فیلم و تلویزیون« در انگلیس، که نخستین فیلمش 
به نام »تکرار« یا »دوباره نوازی«)2006( داستان دو نویسندۀ مشتاق 
و رابطۀ پر افت  و خیز آن ها را دنبال می کرد. »اسلو...« دومین اثر 
تریر و دومین فیلم از »سه گانۀ اسلو«، از نظر داستانی شباهت های 

انکارناپذیری با »امید بیهوده«)1963( اثر لوئی مال دارد که زندگی 
ملال انگیز مردی افسرده  به نام آلن لروآ را دنبال می کرد که برای 
ترک اعتیاد به نوش خواری، به یک کلینیک توانبخشی مراجعه 
می کرد و پس از مرخصی دیگربار به الکل و زندگی کسالت آور خود 
روی می آورد. »اسلو...« نیز مانند »امید بیهوده« اثری کند و کرخت 
برای به تصویرکشیدن ملال و تنهایی و تباهی انسان است. در هردو 
فیلم همگان نه تنها شخصیت اصلی را پس از دوران طاقت فرسای 
ترک اعتیاد با آغوش باز نپذیرفته اند، بلکه رهایش کرده اند. هم آلنِ 
»امید بیهوده« و هم آندرشِ »اسلو...« پس از بازگشت به جامعه 
به سراغ دوستان قدیمی  خود می روند تا شاید انگیزه و معنایی 
برای ادامۀ زندگی بیابند؛ اما چون همۀ آدم ها و روابط برای آن ها 
بیگانه بنظر می رسند، دیگر قدرت همسویی و همرنگی با محیط 
و جماعت پیرامون خود را ندارند. آن ها در پرسه هایشان در شهر 
در جست وجوی نشانه ها و بهانه هایی برای زیستن اند، ولی آن را 

هیچ جا و نزد هیچ کس نمی یابند. پیوندهای دوستی  هیچ کدام 
سودمند و ماندگار نیستند و ثروت های عاطفی  همه از دست 
رفته اند. در سکانس مصاحبۀ کاری در »اسلو...« سردبیر نشریه 
به عنوان نمایندۀ فضای روشنفکری نیز برخوردی مأیوس کننده و 
دور از انتظار دارد. در این دو فیلم ارتباط افراد با یکدیگر خارج از 
منزلت انسانی است و حتی با مفهوم عشق نیز به شکل رمانس 
مواجه نیستیم. مال و تریر شخصیت های اصلی خود را بخاطر 
داشتن احساس پوچی و بی ارزشی و سرخوردگی ملامت نمی کنند 
و بجای طبیعت درونی انسان، جامعه را عامل اصلی تباهی و 

خودویرانگری می دانند.
همانطور که در ابتدای متن اشاره کردم، »اسلو...« از نکته های فرمی 
تا ساختار روایی از جنبش دگما الهام گرفته است. این الهام پذیری، 
از میزانسن و سبک بازیگری تا تدوین و حضور کمرنگ موسیقی، 

خود را نشان می دهد. داستان  فیلم ساده و روان و بدون پیچیدگی 
و فراز و نشیب های دراماتیک روایت می شود و یک شبانه روز از 
زندگی فردی بازنده از طبقۀ متوسط جامعه را از فاصله ای نزدیک 
دنبال می کند، بدون اینکه سانتی مانتال باشد و بخواهد از احساسات 
احساسی تر  صحنه های  کارگردان  کند.  بهره برداری  مخاطب 
فیلمش را کنترل می کند و بیش از اینکه احساسات شخصیت 
اصلی را ببینیم، حسش می کنیم. ساختار فیلم با جلوگیری از 
احساساتی گری به شکل متناقضی احساسات را در ذهن بیننده 
مؤکد می کند، به گونه ای که خود را جای آندرش بگذارد و سعی بر 
درک عواطف و تجربیات او داشته باشد. فیلم خوش تصویر است و 
موجز، و با فقدان اتفاق به شکل پیش برنده، جلو می رود. ریتم درونی 
اغلب سکانس ها و ضرباهنگ حرکت بازیگرها کند است. این ریتم 
کند و کم تحرک فیلم با وضعیت برزخی ای که شخصیت  اصلی  
در آن زندگی می کند، همخوان است و هارمونی میان میزانسن 

و شخصیت، به بیان جزئیات و درونیات روح و باطن او کمک 
می کند. آدم های فیلم زیاد اهل واکنش و روده درازی نیستند و 
فیلم ساز در بی عملی و بی کنش بودن شخصیت ها، درصدد بازتاب 
وجوه ناپیدا در احوالات درونی آدم هاست. حتی در سکانس های 
روبه رو  بی معنی  حرافی های  و  بیهوده گویی  با  نیز  پردیالوگ تر 
هستیم )مثل صحنۀ دیدار آندرش با دوست قدیمی اش توماس، 
یا سکانس کافه و گوش  سپردن آندرش به گفت وگوهای مردم(. 
نمایش بطالت در فیلم تا مرز خسته کنندگی پیش می رود که 
البته تعمدی است. فیلم تصویرگر دنیایی  است آکنده از لاقیدی و 
بی تفاوتی؛ تا جایی که سرنوشت مرد جوان فیلم در دوران حساس 
پس از ترک اعتیاد، حتی برای خواهر و والدینش هم اهمیتی 
ندارد. برداشت های بلند به فیلم سبکی مستندگون می دهد و 
دوربین روی دست که نقشی نظاره گر دارد، در ادامۀ دستیابی به 

این سبک است. فیلم ساز برای دستیابی به سطح موردنظر خود از 
رئالیسم، سعی می کند موقعیت های گاه دراماتیک )مثل سکانس 
ملاقات آندرش با دوستِ خواهرش در رستوران( را نیز در حداکثر 
ایجاز روایت کند. فیلم بجای توجه به مایه های دراماتیک، بر لحظه 
تأکید می کند؛ لحظه های یک اندوه عمیق و یک تنهایی ابدی. 
تریر برای رسیدن به عمق انزوا و تألم شخصیتش بلحاظ فرمی 
ترفندهایی بکار بسته است. نخستین سکانسی که آندرش در 
فیلم ظاهر می شود، او را در اتاقی تاریک پشت به دوربین و رو 
به پنجره  ای می بینیم که عبور و مرور اتوموبیل ها در اتوبان را قاب 
گرفته است. اما از این لحظه تا آخرین سکانس فیلم که همین 
قاب را این بار بدونِ آندرش می بینیم، هیچ تحولی اتفاق نمی افتد. 
»اسلو...« را می توان پرتره ای کامل از یک نسل بازنده نامید. روایت 
صریح و بی پرده ای از یک روز زندگی مردی تنها و تک افتاده که به 
گفتۀ خودش در سی و چهار سالگی هیچ ندارد و حتی نمی تواند از 
صفر شروع کند. این سفر بیرونی و گشت و گذار یک روزه در شهر 
برای آندرش سفری درونی نیز بشمار می رود. فیلم ساز موفق به 
خلق شخصیتی شده که مطالعۀ رفتارهایش او را چیزی بیش از 

یک فرد تنهای ناامید با روحیه ای نامتعادل معرفی می کند.
بازیگری از ارکان مهم سینمای تریر است. آندرش دانیلسن لی 
ایفاگر نقش آندرش )او پزشک و موسیقی دان نیز هست( بار بزرگ 
این فیلم را بر دوش می کشد. او که فاقد جلوه گری های ستاره های 
سینماست، با بازی غیرمنتظره اش دیگران را تحت الشعاع قرار 
می دهد. دانیلسن لی نقش خود را با همۀ اجزایش زندگی کرده، 
به گونه ای که شخصیت و بازیگر تفکیک ناپذیرند. مثلا در سکانس 
تأثیرگذار دیدار آندرش با دوست خواهرش، هر نگاه و هر جمله و 
هر حرکت او ترکیبی از عجز و حرمان و سرخوردگی است. و یا در 
سکانس های تماس با دوست دختر سابقش، رگه هایی از امید و 
نومیدی توأمان را در صدای او می شنویم. همین تسلط بر نقش 
سبب می شود که مخاطبِ فیلم هم دوش آندرش در تمامی این 

سکانس ها احساسات پیچیده و متناقض او را تجربه کند.
سکانس پایانی فیلم، آنجا که آندرش پس از دقایقی پرسه زنی 
در خانۀ پدری، کنار قاب پنجره ای که درختان سرسبز را در بر 
گرفته، پشت پیانو می نشیند و سوئیتِ هندل در دی مینور را 
می نوازد، زیباترین و دریغ انگیزترین لحظه های فیلم رقم می خورد. 
لحظه هایی که آندرش در طول آن یک شبانه روز فرصت می یابد از 
آدم ها و دنیای پیرامونش که بیش از آنکه پناهگاه باشند احساس 
)این  باشد  خودش  خودِ  و  شود  جدا  می کردند،  ایجاد  ناامنی 
پیانونوازی در خلوت، به مخاطب فیلم ثابت می کند که آندرش 
برخلاف گفته اش به دختر غریبه در پارتی، بی عرضه نیست(. آندرش 
احساسات اندوهباری را که نتوانسته بود در دیدارهایش با آدم های 
مختلف بر زبان آورد، با کلاویه ها بیان می کند. پیانو تنها مونس 
و ابزار بیانی اوست؛ شیئی بی جان که جاندارتر از همۀ دوستانی 
ا ست که آندرش با ملاقاتشان سعی کرده بود دلیل و معنایی برای 
زندگی بیاید. پیانو نه تنها به وی ترحم نمی کند، بلکه با نوای آرام و 

محزونش همراز و همدرد اوست.

فارس  صنایع دستی  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  مدیرکل 
از یک هزار و ۷۰۰ سال  گفت: نقاشی هایی به قدمت بیش 
گور  شهر  آرامگاهی  محوطه  در  میلادی(  سوم  قرن  )اوایل 

فیروزآباد کشف شد.

به گزارش »دنیای هوادار«، محمد ثابت اقلیدی روز گذشته 
تابوت  بدنه  روی  بر  نقاشی ها  این  گفت:  خبر  این  اعلام  با 
ساسانی در حین عملیات ساماندهی ترانشه آرامگاهی شهر 

گور مشاهده شد.

وی افزود: در فصل نخست کاوش باستان شناسی شهر گور علاوه 
بر آثار معماری و شواهدی از ۲ تابوت، کاوشگران به یافته های 

منحصربه فردی از دیوارنگاره و کف نگاره نیز دست یافتند.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی فارس ادامه 

داد: نقاشی های کشف شده که کارشناسان قدمت آن را بیش 
از یکهزار و ۷۰۰ سال برآورد کرده اند، تصویری از چهره هایی به 
صورت نیم رخ و سه ربع رخ است. این نقاشی ها با استفاده از 

رنگ دانه های معدنی روی بستر گچی اجراشده اند.
گفتنی است، شهر گور )اردشیرخوره یا فیروزآباد قدیم( محلی 
باستانی است در شهرستان فیروزآباد فارس است که در اوایل 
قرن سوم میلادی به دستور اردشیر بابکان بنا شده است. فیروز 

آباد در ۱۲۵ کیلومتری جنوب شرق شیراز واقع شده است.

نگاهی به فیلم »اسلو، 31 اوت« از منظر شمایل شهرشناسی در سینما؛

درجستوجویانگیزهایبرایادامۀزندگی

دست  به  نقد

دنیا میرکتولی

»مسلم ایرانمنش« -سرپرست یگان حفاظت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان کرمان- از اهدای ۱۴ قطعه شیء تاریخی و فرهنگی به پایگاه های حفاظتی شهرستان جیرفت خبر داد و گفت: با 

انجام تمهیدات اطلاعاتی در کنار فرهنگ سازی در جوامع بومی و محلی با هدف جلب مشارکت های اجتماعی، این اشیای تاریخی و فرهنگی به پایگاه های حفاظتی شهرستان جیرفت اهدا شد. این اشیا به 

پایگاه های حفاظتی دقیانوس، اسفندقه و کُنارصَندل توسط میراث بانان افتخاری اهدا و پس از ارزیابی کارشناسان اداره کل میراث فرهنگی دارای ارزش تاریخی و فرهنگی تشخیص داده شدند. یکی از موثرترین 

بازوهای اجرایی و عملیاتی یگان حفاظت در انجام ماموریت ها، همراهی و همکاری جوامع بومی و محلی بوده که این امر با آموزش اهمیت حفاظت، حراست و حفظ مواریث فرهنگی به خوبی در شهرستان 

جیرفت به وقوع پیوسته است.

۱۴ شیء تاریخی به میراث جیرفت اهدا شد
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»عبدالناصر همتی« -وزیر امور اقتصادی و دارایی- گفت: امروز نظارت در بیمه مرکزی ضعیف شده است و ما نیازمند اصلاح در 
معیارهای توانگری بیمه ای هستیم. وی در آیین تکریم و معارفه رئیس کل بیمه مرکزی در ابتدا به حادثه معدنچیان طبس 
اشاره کرد و گفت: حادثه رخ داده برای معدنچیان در طبس فاجعه بدی بود. امروز زندگی کارگران تحت فشار است. ارزش 
افزوده اقتصادی کشور به واسطه کاسبان تحریم در حال خروج از کشور است و در این میان زندگی کارگران هیچ نفعی از این 
موضوع نمی برند و امیدوارم شرایط اقتصادی کشور به ویژه کارگران بهتر شود. بازار و صنعت بیمه متاثر از وضعیت اقتصادی 

کشور است و در شرایطی که رشد اقتصادی کشور بالا نیست نباید انتظار رشد بالا از صنعت بیمه داشت.

نظارت در بیمه مرکزی ضعیف است

گزارش

گاز  قرارداد سوآپ  یک  برای  ترکیه  با  ترکمنستان  مذاکرات 
متوقف شده و این امر، اعتبار ترکمنستان به عنوان صادرکننده 

گاز را در معرض تردید قرار داده است.
ترکمنستان که چهارمین یا پنجمین ذخایر بزرگ گاز طبیعی 
جهان را در اختیار دارد، بیش از یک سال قبل، به چندین دهه 
بلاتکلیفی پایان داد و اعلام کرد درباره صادرات به بازارهای 

غربی، جدی است.
چنین خبری با استقبال کشورها و شرکت های علاقمند به 
قراردادهای صادرات گاز رو به رو شد اما رسیدن به توافق با 

ترکمنستان، از آنچه تصور می رفت، کندتر و دشوارتر است.
سردار بردی محمداف، رئیس جمهور ترکمنستان، در مارس 
سال جاری، به ترکیه رفت و در آنجا توافقنامه ای را با رجب 
طیب اردوغان، رئیس جمهور ترکیه امضا کرد که زمینه را برای 
»توافق سواپی« باز کرد که تحت آن، گاز ترکمنستان به ایران 

عرضه می شود و ایران حجم مشابه را به ترکیه ارسال می کند.
مقامات ترکیه در آن زمان مطمئن بودند که به سرعت به یک 
توافق تجاری خواهند رسید. آلپ ارسلان بایراکتار، وزیر انرژی 
ترکیه، در ۲۶ ژوئیه در یک مصاحبه تلویزیونی اعلام کرد: ظرف 
چند روز به عشق آباد پرواز خواهد کرد تا قراردادی را منعقد 
کند که بر اساس آن، سالانه ۱.۵ تا ۲.۰ میلیارد متر مکعب گاز 
ترکمنستان، از طریق ایران به ترکیه صادر می شود. وی گفت: 
عرضه گاز ممکن است در اوایل سال ۲۰۲۵ آغاز شود و گاز 
می تواند د به اروپا صادر شود. با این اظهارات، به نظر می رسید 

توافق قطعی است.
اما تقریبا دو ماه پس از اعلام اولیه بایراکتار، توافق تجاری 
هنوز در انتظار امضا است. اگر این قرارداد منعقد شود، توافق 
با ترکمنستان یک موفقیت بزرگ برای آنکارا خواهد بود. آنکارا 
از اواخر دهه ۱۹۹۰ تلاش کرده است تا گاز ترکمنستان را به 
ترکیه برساند و تلاش می کند گاز بیشتری را از هر کجا که 
می تواند وارد کند تا وابستگی خود را به واردات از روسیه و 
ایران کاهش دهد. مهلت قراردادهای گازی ترکیه با روسیه و 
ایران که حدود نیمی از تقاضای گازی ترکیه را تامین می کند، تا 
دو سال آینده منقضی می شوند و فعلا هیچ نشانه ای از تمدید 

آن  ها وجود ندارد.
ترکمنستان  برای  به جلو  رو  بزرگ  گام  این یک  همچنین 
آباد این فرصت را می دهد تا ثابت  خواهد بود و به عشق 
کند می تواند یک تامین کننده قابل اعتماد و شایسته توجه 
خریداران اروپایی گاز باشد. این قرارداد همچنین می تواند به 
سرمایه گذاران غربی، اطمینان کافی خواهد داد تا تمایل پیدا 
کنند بودجه مالی ساخت خط لوله در بستر دریای خزر را تامین 

کنند تا ترکمنستان بتواند گاز در حجم بالا به اروپا صادر کند.
اما همان طور که در دوران اتحادیه جماهیر شوروی سابق 
مشاهده شده بود، گرفتن تعهد قاطع از مقامات ترکمنستان، به 

این راحتی نیست. بایراکتار پیش از سفر خود به ترکمنستان 
در ۲۹ ژوئیه، قرارداد سواپ گاز را اعلام کرد. قرار بود سفر او 
تنها یک روز به طول بینجامد، اما به دومین روز کشیده شد. 
سرانجام، وزیر ترکیه ای ظاهرا بدون توافق مهمی به ترکیه 

بازگشت.
گزارش های متفاوت در مورد اینکه دقیقا چه جلساتی برگزار 
شده بود، سفر وزیر انرژی ترکیه را مرموزتر کرد. خود بایراکتار 
با مقامات ترکمن گاز، ترکمن پترول و پارلمان  از ملاقات 
ترکمنستان و همچنین دیدار با آنگلدی ساپاروف، وزیر انرژی 

ترکمنستان خبر داد.
در پست  های توییتری وزیر انرژی یا وب سایت وزارت انرژی 
ترکیه، به دیدار با رئیس جمهور ترکمنستان اشاره ای نشد. 
دادن  که دست  کرد  منتشر  را  تصویری  فقط  انرژی،  وزارت 

بایراکتار با ساپاروف را نشان می داد.
با این حال، سایت اینترنتی دولت ترکمنستان گزارش کرد 
بردی محمداف  با بایراکتار ملاقات کرده است، اما به شکل 
غیرعادی، هیچ عکسی از این دو مقام با هم منتشر نشد. برای 
دو کشوری که به تشریفات پروتکلی و دیپلماتیک اهمیت 
زیادی می دهند، گزارش دهی متفاوت، نشان دهنده انحراف 

غیرمعمول از هنجارهای تعیین شده بود.
هیچ یک از طرفین هیچ جزئیاتی از این که چرا قرارداد سواپ 
مورد انتظار برای صادرات گاز ترکمنستان به ترکیه از طریق 
ایران منعقد نشد، فاش نکرده است. با این حال، تجربه اخیر 
جمهوری آذربایجان که موفق شد توافقنامه با ترکمنستان برای 
واردات گاز از طریق سواپ با ایران منعقد کند، ممکن است 

تحولات اخیر را روشن کند.
در اواخر سال ۲۰۲۱، باکو با یک قرارداد سواپ موافقت کرد که 
تحت آن، ترکمنستان سالانه حدود ۲ میلیارد متر مکعب گاز به 
شمال شرق ایران ارسال می کرد و ایران، همان حجم گاز را به 

جمهوری آذربایجان تحویل می داد.
این سواپ در اوایل سال ۲۰۲۲ آغاز شد و طبق گزارش ها، تا 
اواسط سال به حدی خوبی پیش رفت که سه شریک، برای 
دو برابر کردن حجم سواپ گاز توافق کردند. اما به دلایلی که 
هرگز تایید نشد، این اتفاق نیفتاد و در ژانویه امسال، به نظر 
رسید که سواپ متوقف شده است. طبق گزارش های منتشر 
شده، ترکمنستان، با مشاهده موفقیت اولیه این قرارداد، به 
دنبال افزایش قیمت، فراتر از رقمی بوده که جمهوری آذربایجان 
حاضر به پرداخت آن بود. با توجه به اینکه تولید خود باکو به 
سطحی رسید که می توانست به تعهدات داخلی و صادراتی 
خود را بدون توسل به واردات عمل کند، مقامات آذری ظاهرا 

مذاکرات را متوقف کردند.
اگرچه چیزی گفته نشده است، اما به نظر می رسد عشق آباد 
تلاش کرده است تاکتیک افزایش قیمت را در برابر ترکیه 
هم استفاده کند. باز هم، مانند قرارداد سواپ با جمهوری 
آذربایجان، عشق آباد ممکن است در مذاکرات ترکیه از حد 

خود فراتر رفته باشد. در حالی که آنکارا ظاهرا همچنان مصمم 
است گاز ترکمنستان را از طریق سواپ و از طریق یک خط لوله 

اختصاصی به ترکیه بیاورد اما گزینه های دیگر کم ندارد.
ترکیه در ماه مه، قرارداد خرید گاز طبیعی مایع )ال ان جی( با 
شرکت آمریکایی اکسون موبیل منعقد کرد که جزئیات آن هنوز 
اعلام نشده است. و در دوم سپتامبر، شرکت دولتی بوتاش که 
واردکننده گاز است، قراردادی ۱۰ ساله با شرکت شِل برای واردات 
سالانه چهارمیلیارد متر مکعب ال ان جی امضا کرد که دو برابر 
واردات سواپ برنامه ریزی شده از ترکمنستان است. دو روز 
بعد، مقامات ترکیه اعلام کردند انتظار دارند یک قرارداد بزرگ 
دیگر ال ان جی در کنفرانس گازتِک که از ۱۷ تا ۲۰ سپتامبر در 

هیوستون برگزار می شود، امضا شود.
ترکیه همچنین گزینه های دیگری برای واردات گاز از طریق 
خط لوله دارد. عراق ذخایر گاز قابل توجهی دارد که می تواند 
بسیار آسان تر، ارزان تر و قابل اطمینان تر از گاز ترکمنستان به 

ترکیه ارسال شود.
بر اساس گزارش اویل پرایس، جان رابرتز، تحلیلگر انرژی خزر 
می گوید بازنده واقعی در این میان ترکمنستان است. ترکیه 
همچنان بهترین گزینه ترکمنستان برای توسعه مسیر صادراتی 
جدید است.  وی با اشاره به تعداد پروژه هایی که برای صادرات 
گاز ترکمنستان پیشنهاد شده اما پیشرفت نکرده است، افزود: 
ترکمن ها باید ثابت کنند که شرکای قابل اعتمادی هستند. 
ناکامی مداوم آن  ها در انعقاد قراردادهای قاطع خرید و فروش، 
این تردید را ایجاد می کند که آیا آن  ها می توانند خریداران را 

متقاعد کنند که می توانند صادرکننده مطمئنی باشند.

»دنیای هوادار« سدِ راهِ قراردادهای صادرات رقیب گازی ایران را بررسی می  کند؛

طمع، آغازگرِ تردیدها

 
در شهریورماه؛

نرخ تورم به چقدر رسید؟
تورم  نرخ  در شهریور ماه ۱۴۰۳  ایران،  آمار  اعلام مرکز  طبق 
سالانه برای خانوارهای کشور به ۳۴.۲ درصد رسیده که نسبت 
به همین اطلاع در ماه قبل، ۰.۶ واحد درصد کاهش یافته 
است. همچنین فاصله میان نرخ تورم خانوارهای کشور در 
بین دهک های اول تا دهم در این بازه به ۴.۱ درصد رسیده 

است.
مرکز آمار ایران طی گزارشی، تورم مصرف کننده خانوار را علام 
کرد که بر اساس آن، شاخص قیمت مصرف کننده خانوارهای 
کشور در شهریور ماه سال جاری به عدد ۲۶۴.۷ رسیده است 
که نسبت به ماه قبل، ۱.۷ درصد افزایش، نسبت به ماه مشابه 
سال قبل، ۳۱.۲ درصد افزایش و در دوازده ماهه منتهی به ماه 
جاری نسبت به دوره مشابه سال قبل، ۳۴.۲ درصد افزایش 

داشته است.
براساس این آمار، در شهریور ماه ۱۴۰۳ تورم نقطه به نقطه 
خانوارهای کشور، ۳۱.۲ درصد است؛ یعنی خانوارهای کشور 
به طور میانگین، ۳۱.۲ درصد بیشتر از شهریور ماه ۱۴۰۲ برای 
خرید یک »مجموعه کالاها و خدمات یکسان« هزینه کرده  اند. 
همچنین، تورم نقطه به نقطه در شهریور ماه ۱۴۰۳ در مقایسه 

با ماه قبل، ۰.۴ واحد درصد کاهش داشته است.
خانوارها  کننده  نقطه مصرف  به  نقطه  تورم  آمار،  این  طبق 
در شهریور ماه گروه مسکن، آب، برق، گار و سایر سوخت ها 
در کانال ۴۱ درصد قرار دارد که نسبت به دیگر گروه ها، تروم 
بیشتری را تجربه کرده است. از سوی دیگر در گروه ارتباطات، 
تورم نقطه به نقطه مصرف کننده خانوار در این بازه زمانی 
۲۱ درصد است که کم ترین تورم را در این بازه زمانی تجربه 

کرده است.
تورم ماهانه خانوارهای کشور چقدر است؟

همچنین در شهریورماه سال جاری، تورم ماهانه خانوارهای 
کشور برابر ۱.۷ درصد بوده است. براساس این آمار، تورم ماهانه 
برای گروه های عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات«، 
۰.۹ درصد و برای گروه عمده »کالاهای غیرخوراکی و خدمات«، 

۲.۱ درصد بوده است.
مطابق آمار فوق، تروم ماهانه بخش آموزش در شهریور ماه به 
۳.۳ درصد رسیده که بیش ترین تورم ماهانه را در گروه های 

مصرف کننده به خود اختصاص داده است.
در شهریور ماه ۱۴۰۳ نرخ تورم سالانه برای خانوارهای کشور به 
۳۴.۲ درصد رسیده که نسبت به همین اطلاع در ماه قبل، ۰.۶ 

واحد درصد کاهش یافته است.
علاوه بر این، نرخ تورم سالانه کشور در شهریور ماه سال جاری 
برابر ۳۴.۲ درصد است که دامنه تغییرات آن برای دهک های 
تا ۳۴.۸  اول،  برای دهک    درصد  از ۳۰.۷  هزینه ای  مختلف 
تورمی  فاصله  اساس  این  بر  است.  دهم  دهک  برای  درصد 
دهک ها در این ماه به ۴.۱ واحد درصد رسید که نسبت به ماه 

قبل )۴.۵ واحد درصد( ۰.۴ واحد درصد کاهش داشته است.

  اقتصاد کلان

زهرا وثوقی

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۱۱۰۰۲۴۷۳ مورخ ۱۴۰۳٫۰۶٫۰۳ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای ارسلان عباسی بشناسنامه 
شماره ۱۹ صادره از نهاوند فرزند علی در ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت ۱۹۸٫۱۲ متر مربع مفروز از پلاک شماره ۹۱ فرعی از ۱۴۳ اصلی واقع در البرز و با خریداری از آقای شمس اله لاله و با مالکیت مالک اولیه آقای عزت اله زارع رفیع تایید 
مینماید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 

از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. ۱۷۸۱۲۶۰
اداره ثبت اسناد املاک ناحیه سه کرجتاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳٫۰۶٫۱۸

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی - کرج )نوبت دوم( آ
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مدیر ورزشگاه تختی می گوید: ورزشگاه تختی آماده برگزاری 
مسابقات لیگ برتر و بازی های ملی است و برای برگزاری 
منتظر دریافت مجوز از سوی سازمان لیگ و فدراسیون 

فوتبال هستیم.
در سال ۱۳۴۵آغاز و سال ۱۳۵۴  ساخت ورزشگاه تختی 
افتتاح شده است. پست های برق این ورزشگاه در این ۵۰ 
سال تغییر نکرده و مشکلات زیادی داشت. حتی در سقف 
معلق آن که با کابل نگهداری می شود، تعدادی از این کابل ها 
فرسوده شده و ضریب ایمنی آن را کاهش داده بود. وضعیت 
سکوهای آن نیز در گذشته به گونه ای بود که آب بندی خود 
را از دست داده  و بعد از بارندگی حداقل تا یک هفته از سقف 

سکوها به دلیل باز شدن درزها نشتی آب رخ می داد.
نور ورزشگاه نیز به دلیل اینکه پروژکتورها قدیمی بودند، 
مصرف برق بالایی داشت و روشنایی آن بسیار ضعیف بود.

مشکلاتی که در ورزشگاه تختی وجود دارد با آزادی متفاوت 
است. آزادی ویژگی هایی دارد که تختی فاقد آن ویژگی هاست. 
اگر در آزادی ۱۰ میلیارد هم هزینه برای تعویض چمن در نظر 
گرفته شود، برای نگهداری نیز اعتبار دیگری در نظر گرفته 
می شود، اما برای زمین تختی اختصاص چنین بودجه ای 
سخت است. اکنون بیشترین بحث بازسازی ورزشگاه تختی 
بخش  کردن  مقاوم  و  ایمن سازی  سکوها،  مقاوم سازی 

سرپوشیده ورزشگاه و کابل های معلق آن است.
محمدرضا مجیدی مدیر مجموعه ورزشی تختی با اشاره به 
مسائل و مشکلات ورزشگاه تختی در گذشته، درباره آخرین 
وضعیت ورزشگاه از نظر بازسازی گفت وگویی کرد که در 

ادامه می خوانید:
بانوان،  ورودی  در قسمت گیت های  بازسازی  بیشترین 
مسیرهایی که برای حضور بانوان در ورزشگاه تفکیک شده، 
زمین چمن تختی، زمین خزانه، تعبیه جاهایی برای دوربین، 
از  اعم  ورزشگاه  تجهیز  پزشکی،  اتاق  ها،  رختکن   ،VAR
سیستم های سرمایشی و گرمایشی بوده است. مجموعه 
کار از نظر ما روندش رو به جلو بوده  است. همچنین اتاق 
سیستم VAR تهیه شده، زیرساخت های آن آماده است و 

منتظر ارسال دستگاه آن هستیم.

چقدر تختی آماده برگزاری بازی های ملی است
بازی  حتی  برگزاری  آمادگی  ورزشگاه  ظرفیت  براساس 
های ملی را نیز داریم اما تصمیم گیرنده سازمان لیگ و 
فدراسیون فوتبال است که چه شاخص هایی برای این کار 
در نظر بگیرند. البته قرار است طی چند روز آینده هیاتی از 
سوی سازمان لیگ برای بررسی نهایی به ورزشگاه بیایند تا 
تصمیمات لازم اتخاذ شود. به هر صورت ما آمادگی لازم 
را برای برگزاری مسابقات لیگ برتر و همچنین بازی های 

ملی را داریم.

چه تعداد صندلی در تختی برای حضور بانوان در نظر گرفته 
شده است

سه هزار و نود صندلی فقط مخصوص بانوان است، مسیر و 
خروجی های بانوان در ورزشگاه کاملا تفکیک شده و مشکلی 
وجود ندارد. کلیه صندلی های VIP عوض شده و صندلی 
نیمکت ذخیره ها نیز طی چند روز آینده نصب می شود، 
مشکلات زمین چمن برطرف شده و  آماده است، تعمیرات 
اسکوربرد نیز انجام شده است. در ورزشگاه تقریبا ۲۷ هزار 

صندلی نصب شده که سه هزار و نود صندلی مختص بانوان 
است. تمام صندلی هایی که شکسته شده بود و یا شکاف 
داشتند تعویض شدند و تغییرات لازم صورت گرفته و زمین 
شماره ۲ تختی نیز آماده است. هر کاری که برای زیربنای کار 
لازم بود را انجام دادیم. حتی برای بحث استانداردسازی نور 
ورزشگاه اقداماتی صورت گرفته و فکر می کنم تا چند روز 

آینده بحث نور ورزشگاه نیز برطرف شود.
مسیر و خروجی های بانوان در ورزشگاه کاملا تفکیک شده و 
مشکلی وجود ندارد. حتی سعی کردیم سرویس بهداشتی و 
نمازخانه بانوان تفکیک شود تا مشکلی برای حضور بانوان در 
ورزشگاه نباشد. در مجموع آمادگی لازم را برای برگزاری رقابت 

های لیگ برتر فوتبال داریم.

چقدر سرخ آبی ها برای بازسازی تختی کمک کردند

پرسپولیس کمتر از ۵ میلیارد برای بازسازی ورزشگاه تختی 
کمک کرده اما استقلال تا امروز هیچ کمکی نداشته است، 
بیشترین کمک های صورت گرفته برای بازسازی ورزشگاه 
تختی توسط اداره کل ورزش و جوانان استان تهران بوده 
و از جای دیگری بودجه ای برای بازسازی تزریق نشده است. 
براساس برنامه ای که قبلا پیش بینی کرده بودیم و گفته 
شده بود از هفته ششم آماده برگزاری رقابت های لیگ برتر 
هستیم. البته شاید سازمان لیگ بخواهد برای بازی های 
ملی نیز از ورزشگاه تختی استفاده کند که هنوز مشخص 

نیست .

بیشترین بازسازی در کدام ناحیه از ورزشگاه انجام شده است
بانوان،  ورودی  در قسمت گیت های  بازسازی  بیشترین 
مسیرهایی که برای حضور بانوان در ورزشگاه تفکیک شده، 
زمین چمن تختی، زمین خزانه، تعبیه جاهایی برای دوربین، 
از  اعم  ورزشگاه  تجهیز  پزشکی،  اتاق  ها،  رختکن   ،VAR
سیستم های سرمایشی و گرمایشی بوده است. مجموعه کار 

از نظر ما روندش رو به جلو بوده است.
همچنین اتاق سیستم VAR تهیه شده، زیرساخت های آن 

آماده است و منتظر ارسال دستگاه آن هستیم.

بازسازی زمین چمن تختی از چه زمانی آغاز شده است
و  ترمیم شده  بار  انقلاب چندین  از  بعد  ورزشگاه  چمن 
مسابقات لیگ را در آن برگزار کردیم. البته از ۶ سال پیش 

تاکنون هیچ مسابقه ای در تختی برگزار نشده بود و دوباره از 
یکسال و نیم گذشته چمن احیا و اقدامات اساسی بر روی 

آن صورت گرفت تا برای مسابقات آن را آماده کنیم.
ورزشگاه تختی نیز همانند آزادی اگر هر تیمی  بخواهد 
براساس  قراردادی  باید  باشد  ها  بازی  برگزاری  میزبان 
چارچوب قانونی منعقد کند. چند روز پیش مجموعه را 
برای  دادگستری  رسمی  کارشناس  تا  کارشناسی  دادیم 
مسابقات ارزیابی کند. برابر چارچوب قانونی ارزیابی که 
صورت گرفت، تیم ها قراردادهایی را با استان تهران منعقد 

و بهره برداری می کنند.

هزینه بازسازی مجموعه ورزشی تختی چه قدر بوده است
برای  تومان  میلیارد  حدود ۵۰  چیزی  کار  شروع  از  قبل 
بازسازی ورزشگاه تختی پیش بینی کرده بودیم که البته در 

بحث بازسازی مجموعه تارتان را هم در نظر گرفته بودیم که 
هنوز انجام نشده است. بازسازی ها شامل نیمکت ذخیره ها، 
صندلی ها و صندلی پاویون، نصب شیشه ها، سرویس 
بهداشتی بانوان،  نرده گذاری و نصب درب ورودی بانوان، 
زمین خزانه و نرده گذاری آن، بحث احیای چاه های آب 

مجموعه، محوطه سازی و... است.
در ورزشگاه تختی علاوه بر فوتبال، سایر رقابت ها از جمله 
دوومیدانی و پتانگ نیز برگزار می شود. زمین شماره ۴ آن را 
اخیرا به مزایده گذاشتیم قرار است یک آکادمی بزرگ فوتبال 
پشت زمین شماره ۲ مجموعه تاسیس شود، نقشه برداری 
انجام شده که در حاضر تنها منتظر انجام فرایند مزایده آن 
هستیم. این که بگوییم تا امروز برای بازسازی مجموعه 
چقدر هزینه شده هنوز مشخص نیست  و باید ارزیابی دقیقی 

در این زمینه صورت بگیرد.

زمین چمن تختی برای برگزاری رقابت های لیگ برتر 
آماده است؟

در حال حاضر  زمین چمن شماره یک و دو مجموعه آماده 
است و مشکل خاصی برای برگزاری رقابت های لیگ برتر و 
حتی بازی های ملی ندارد. در خصوص ایمنی سازه نیز باید 
بگویم سازنده و ناظر مجموعه چند بار از نزدیک سازه را بازدید 
کردند و گفتند از نظر فنی هیچ مشکلی ندارد. البته مشاورین 
فنی نظر بدهند که اگر جایی از سازه نیاز به ترمیم و بازسازی 

دارد این کار را انجام خواهیم داد.

باشگاه منچسترسیتی در تلاش است تا قرارداد دروازه بان برزیلی خود را تمدید کند.
در تابستان سال ۲۰۱۷ باشگاه بنفیکا اعلام کرد که ادرسون با مبلغ ۴۰ میلیون یورو به باشگاه لیگ برتری منچسترسیتی پیوسته است. 
در آن زمان، این انتقال او را به دومین دروازه بان گران قیمت تاریخ تبدیل کرد. او نقش مهم و پررنگی در موفقیت سیتیزن ها و کسب 
جام های مختلف داشت و همین رو قرارداد وی در تابستان سال ۲۰۲۱ به مدت ۵ سال تمدید شد تا بدین ترتیب وی ۹ سال سنگربان 
منچسترسیتی باشد. در تابستان سال جاری باشگاه های فوتبال عربستان که در ۲ سال اخیر با هزینه سرسام آور ستاره های فوتبال اروپا را 

به خدمت گرفته اند به سراغ این سنگربان برزیلی رفتند اما در نهایت این انتقال صوت نگرفت.

سیتیزن ها بدنبال تمدید قرارداد ستارۀ برزیلی

»مدیر ورزشگاه تختی« پاسخ داد؛

بازسازی ورزشگاه به کجا رسیده است؟
دیالوگ

 

»سرپرست اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان«:

تنیس روی میز رشد
 محسوسی داشته است

مهدی تکابی مجدداً در رأس هیأت تنیس روی میز استان 
اصفهان قرار گرفت.

اصفهان  استان  میز  روی  تنیس  هیأت  انتخاباتی  مجمع 
با حضور مهرداد علیقارداشی رئیس فدراسیون، سیدمهدی 
صدری سرپرست اداره کل ورزش و جوانان و دیگر اعضای 
ورزشکاران  اجتماعات سرای  و  افتخارات  در سالن  مجمع 
اصفهان برگزار شد و مهدی تکابی برای چهارمین دوره متوالی 

در رأس هیأت تنیس روی میز این استان قرار گرفت.
برای مجمع انتخاباتی هیأت تنیس روی میز منصوره رضایی 
و مهدی تکابی ثبت نام کرده بودند که خانم رضایی انصراف 
خود را کتباً اعلام نمود. سپس فرآیند رأی گیری انجام شد 
و مهدی تکابی که ۱۲ سال سکاندار این هیأت بود؛ از ۳۰ 
رأی ماخوذه ۳۰ رأی را کسب نمود و برای چهار سال دیگر 
به عنوان رئیس هیأت روی میز استان اصفهان در پست 
خود ابقا شد. همچنین منصوره رضایی به عنوان نایب رئیس 
به  فرقدانی  و محمد  کشاورز  رجبی، سعید  وحید  هیأت، 

عنوان اعصاب هیئت رئیسه انتخاب شدند.
سرپرست اداره ورزش و جوانان استان اصفهان با انتخاب 
تکابی به عنوان رئیس  هیاُت تنیس روی میز استان، در 
سخنانی اظهار داشت: هیأت تنیس روی میز استان اصفهان 
اخیر بصورت علمی و مدبرانه مدیریت شده  در سال های 

است.
سرپرست اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان افزود: 
رشد  ها  زمینه  همه  در  استان  میز  روی  تنیس  هیأت 
محسوسی داشته است که امیدوارم آقای تکابی همچون 
گذشته در راستای اهداف فدراسیون و اداره کل ورزش و 

جوانان گام بردارد.
سیدمهدی صدری سرپرست اداره کل ورزش و جوانان استان 
اصفهان در مجمع انتخاباتی هیأت تنیس روی میز استان 
اصفهان  ضمن گرامیداشت هفته دفاع مقدس اظهار داشت: 
خوشبختانه هیأت تنیس روی میز استان اصفهان اولین 
هیأتی است که وارد فرایند سرپرستی نشد و این مهم مرهون 
و  اداره کل ورزش  فدراسیون،  زحمات و تلاش مسئولین 

جوانان و هیئت رئیسه این هیات بوده است.
وی افزود: ۱۴ هیأت ورزشی استان اصفهان در فرایند ثبت نام 
و برگزاری مجمع انتخاباتی قرار دارند که جا دارد از زحمات 
حوزه ورزش اداره کل ورزش و جوانان به مدیریت محسن 

تابش فر تشکر و قدردانی نمایم.
صدری ضمن تبریک به مهدی تکابی با بیان اینکه هیأت 
تنیس روی میز یکی از هیأت  های  خوب استان اصفهان 
رشد  ها  زمینه  همه  در  هیأت  این  کرد:  تصریح  است، 
که ۱۲ سال  تکابی  امیدوارم مهدی  که  داشته  محسوسی 
تجربه سکانداری این هیأت دارد؛ همچون گذشته در راستای 
اهداف فدراسیون و اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان 

گام بردارد.
در  اصفهان  استان  جوانان  و  ورزش  کل  اداره  سرپرست 
پایان اظهار داشت: با مدیریت مهرداد علیقارداشی در رأس 
فدراسیون تنیس روی میز، شاهد پیشرفت مطلوبی بودیم 
که امیدوارم ورزشکاران این رشته به ویژه ورزشکاران شایسته 
استان اصفهان افتخارات شیرینی را برای کشورمان رقم بزنند.

نصف  جهان

ظریفه ملک  پور

اصغر قلندری
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